

[1]周建辉,孙新利,高巍然,等.基于修正SPH方法的爆轰波绕射传播的数值模拟[J].火炸药学报,2009,(1):66-69.

ZHOU Jian hui,SUN Xin li,GAO Wei ran,et al.Numerical Simulation of the Diffraction Detonation Wave Based on the Modified SPH Method[J],2009,(1):66-69.

[点击复制](#)

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)



工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(1515KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

[导出](#)

统计/STATISTICS

摘要浏览/Viewed

全文下载/Downloads 623

评论/Comments 295



# 基于修正SPH方法的爆轰波绕射传播的数值模拟

《火炸药学报》[ISSN:1007-7812/CN:61-1310/TJ] 卷: 期数: 2009年第1期 页码: 66-69 栏目: 出版日期: 2009-02-28

Title: Numerical Simulation of the Diffraction Detonation Wave Based on the Modified SPH Method

作者: 周建辉; 孙新利; 高巍然; 韩亚伟; 聂虎  
第二炮兵工程学院, 陕西西安710025

Author(s): ZHOU Jian hui; SUN Xin li; GAO Wei ran; HAN Ya wei; NIE Hu  
The Second Artillery Engineering Institute, Xi'an 710025, China

关键词: 爆炸物理学; 修正SPH方法; 爆轰波; 绕射传播; 数值模拟

Keywords: explosion physics; the modified SPH method; detonation wave; diffraction propagation; numerical simulation

分类号: TJ55; O382

DOI: -

文献标志码: A

摘要: 为研究内置金属球体的球壳装药在一点起爆情况下的非理想爆轰波的传播行为, 基于修正的光滑粒子流体动力学(SPH)方法进行绕射爆轰波传播的数值模拟, 并应用一种工程上简便的近似计算方法对该球壳装药模型的爆轰波传播时间进行计算。结果表明, 数值模拟的特征爆轰时间与理论计算结果非常吻合, 验证了修正SPH方法在爆炸数值模拟领域的可行性。

Abstract: To investigate the non ideal propagation of detonation waves in the spherical shell of the charge containing a metal spherical body, based on the modified SPH method, a simulation of detonation waves' propagation is figured out, and a simple engineering approximate calculation method is given to compute the propagation time of waves in the metallic spherical shell of charge. The results show that the characteristic detonation time obtained by simulation is consistent greatly with that obtained by theory analysis, indicating the modified SPH method is feasible and rational for explosion numerical simulation.

## 参考文献/References:

[1] 文尚刚· 三维爆轰波传播的LS方法研究 [D] · 绵阳: 中国工程物理研究院, 2001.

[2] 方青,卫玉章,赵玉华,等·炸药球壳中长程绕射爆轰波的传播行为 [J] ·高压物理学报,2000, 14(1): 1 5. FANG Qing, WEI

- Yu zhang, ZHAO Yu hua, et al. The long distance propagation of detonation waves in the spherical shell charge [J]. Chinese Journal of High Pressure Physics, 2000, 14(1): 1-5.
- [3] Liu G R, Liu M B. 光滑粒子流体动力学——一种无网格粒子法 [M]. 韩旭, 杨刚, 强洪夫,译·长沙:湖南大学出版社, 2005.
- Liu G R, Liu M B. Smoothed Particle Hydro dynamics: A Meshfree Particle Method [M]. Changsha: Hunan University Press, 2005.
- [4] Lucy L B. A numerical approach to the testing of the fission hypothesis [J]. Astronomical Journal, 1977, 12:1013-1024.
- [5] Swegle J W, Attaway S W. On the feasibility of using smoothed particle hydrodynamics for underwater explosion calculations [J]. Computational Mechanics, 1995, 17:151-168.
- [6] Liu M B, Liu G R, Lam K Y, et al. Meshfree particle simulation of the detonation process for high explosives in shaped charge unlined cavity configurations [J]. Shock Waves, 2003, 12:509-520.
- [7] Liu M B, Liu G R, Zong Z, et al. Computer simulation of high explosive explosion using smoothed particle hydrodynamics methodology [J]. Computers and Fluids, 2003, 32:305-322.
- [8] 强洪夫, 王坤鹏, 高巍然. 基于修正SPH方法的聚能装药射流数值模拟 [C] //第17届全国结构工程学术会议. 北京: 清华大学, 2008. QIANG Hong fu, WANG Kun peng, GAO Wei ran. Numerical simulation of shaped charge jet using modified SPH method [C] // Proceeding of the 17th National Conference on Structural Engineering. Beijing: Tsinghua university, 2008.
- [9] 孙承纬, 卫玉章, 周之奎. 应用爆轰物理 [M]. 北京: 国防工业出版社, 2000: 605-608.
- [10] Monaghan J J. Smoothed particle hydrodynamics [J]. Reports on Progress in Physics, 2005, 68:1703-1759.
- [11] Ott F, Schnetter E. A modified SPH approach for fluids with large density differences [J]. Physics.0303112:1-11.
- [12] 王少龙, 罗相杰. 核武器原理与发展 [M]. 北京: 兵器工业出版社, 2005.

相似文献/References:

- [1] 郑贤旭, 王荣波, 谭多望, 等. 蓝宝石内部缺陷点在冲击压缩下的热点效应[J]. 火炸药学报, 2009, (3):12. ZHENG Xian xu, WANG Rong bo, TAN Duo wang, et al. Hot Spot Effect of Local Defects in Shocked Sapphire Crystal [J], 2009, (1):12.

备注/Memo: 收稿日期: 2008 09 24; 修回日期: 2008 12 02 作者简介: 周建辉 (1984-), 男, 硕士研究生, 从事导弹战斗部可靠性及毁伤效应研究。

更新日期/Last Update: 2010-01-26